
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Filipa Libickiego 

na 72. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 lutego 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Zgłosił się do mnie mężczyzna z niepełnosprawnościami z województwa świętokrzyskiego, który uległ 

wypadkowi na początku lat dziewięćdziesiątych. Zacytuję fragmenty listu, który do mnie skierował. 

„Nasza sytuacja materialna uległa dramatycznemu pogorszeniu w grudniu 2012 r. z chwilą zaprzestania 

wypłaty otrzymywanej renty powypadkowej z powodu wyczerpania się sumy gwarancyjnej zawartego ubez-

pieczenia OC sprawcy wypadku”. I dalej: „W marcu 2011 r. otrzymałem wezwanie do sądu na rozprawę 

o uchylenie obowiązku płacenia renty powypadkowej przez towarzystwo (…) z powodu wyczerpania się 

sumy gwarancyjnej zawartego ubezpieczenia OC sprawcy wypadku. Prawomocnym wyrokiem sądu odebra-

no mi rentę powypadkową, skazując na życie w skrajnym ubóstwie”. 

Przedstawiam to dlatego, że jest sprawą znaną, iż toczą się prace legislacyjne nad tym, aby taki problem 

usunąć. One się toczą, to jest druk sejmowy nr 1608. Osoby, które się ze mną kontaktują, i ja mamy takie 

wrażenie, że pojawiają się jakieś dziwne blokady w tych pracach. Również parlamentarzyści Prawa 

i Sprawiedliwości z Komisji Finansów Publicznych, z którymi na ten temat rozmawiałem, sygnalizowali mi, 

że w zasadzie są bezradni i że mają poczucie, że w jakiś sposób przez Ministerstwo Finansów są w pracach 

nad tym rozwiązaniem blokowani. 

Dlatego chciałbym prosić Pana Premiera o interwencję u minister finansów Teresy Czerwińskiej. To nie 

jest duża grupa osób, której to miałoby dotyczyć. Jak rozumiem, być może jest tak, że towarzystwa ubezpie-

czeniowe stawiają w tej sprawie pewien opór. Chciałbym prosić Panią Minister i Pana Premiera o to, żeby 

spróbowali ten opór przełamać. 
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